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Z 15. zasedání ZO (dne 25. 5. 2016) 

Zastupitelstvo obce (ZO) vzalo na vědomí  
 Organizační plnění usnesení z 15. zasedání ZO Velká 

Hleďsebe. 

  Zápisy z jednání Finančního výboru ZO Velká Hleďsebe 

č. 2/2016, č. 3/2016, č. 4/2016. 

 Zápis z 6. zasedání Kontrolního výboru ZO Velká Hleď-

sebe ze dne 13. 5. 2016. 

 informaci o projednání výsledku hospodaření Obce Velká 

Hleďsebe za rok 2015 Finančním výborem ZO a účetní zá-

věrku obce za rok 2015 

 informaci o projednání výsledku hospodaření Obce Velká 

Hleďsebe za rok 2015 Radou obce a doporučení Rady obce 

schválit Závěrečný účet Obce Velká Hleďsebe za rok 2015. 

 Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Velká 

Hleďsebe za rok 2015, která konstatuje, že při přezkoumání 

hospodaření obce nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 

ZO schválilo: 
 Závěrečný účet Obce Velká Hleďsebe za rok 2015, jehož 

součástí je Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření 

za rok 2015 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospo-

dařením, a to bez výhrad. 

ZO nejprve projednalo  
 účetní závěrku obce Velká Hleďsebe za rok 2015 a ne-

zjistilo, že by účetní závěrka neposkytla v rozsahu před-

ložených podkladů v souladu s § 4 vyhlášky č. 220/2013 

věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční si-

tuace účetní jednotky, a poté ji schválilo bez výhrad. O 

schválení účetní závěrky byl vyhotoven protokol. 

ZO vzalo na vědomí  
 informaci o projednání výsledků hospodaření příspěvko-

vých organizací zřízených obcí za rok 2015 Finančním 

výborem ZO a doporučení Finančního výboru ZO  

schválit dosažené hospodářské výsledky příspěvkových 

organizací a účetní závěrky za rok 2015. 

ZO vzalo na vědomí  
 informaci o projednání výsledků hospodaření příspěvko-

vých organizací zřízených obcí za rok 2015 Radou obce 

a doporučení Rady obce schválit dosažené hospodářské 

výsledky příspěvkových organizací a účetní závěrky za 

rok 2015. 

ZO schválilo  
 dosažené hospodářské výsledky příspěvkových 

organizací za rok 2015: 
a) Základní škola Velká Hleďsebe ……. přebytek ve výši 

44.682,21  Kč 
b) Mateřská škola Velká Hleďsebe …… přebytek ve výši 

65.005,43 Kč 
c) Mateřská škola Klimentov …….…… přebytek ve výši 

121.677,73 Kč 
 a převedení přebytku  

 příspěvkové organizace ZŠ Velká Hleďsebe ve výši 
14.682,21 Kč do rezervního fondu a 30.000 Kč do fondu 
odměn příspěvkové organizace 

 příspěvkové organizace MŠ Velká Hleďsebe ve výši 
50.005,43 Kč do rezervního fondu a 15.000 Kč do fondu 
odměn příspěvkové organizace 

 

 

 

 příspěvkové organizace Mateřské školy Klimentov ve výši 

85.677,73 Kč do rezervního fondu a 36.000 Kč do fondu 
odměn příspěvkové organizace.  

ZO schválilo  
 účetní závěrky příspěvkových organizací ZŠ a MŠ Velká 

Hleďsebe + MŠ Klimentov za rok 2015, a to bez výhrad. 

ZO vzalo na vědomí  
 informaci o projednání Závěrečného účtu Mariánskolá-

zeňska, dobrovolného svazku obcí Radou obce za rok 
2015 

 Závěrečný účet Mariánskolázeňska, dobrovolného svazku 

obcí za rok 2015, jehož součástí je Zpráva o výsledku 

hospodaření za rok 2015. 

ZO vzalo na vědomí  
o doporučení Finančního výboru ZO a Rady obce schválit 

rozpočtová opatření č. 2 a 3/2016  Obce Velká Hleďsebe 

podle předloženého návrhu 

ZO schválilo  
o Rozpočtová opatření č. 2 a 3/2016 dle předloženého návr-

hu. 

ZO vzalo na vědomí  

 doporučení Finančního výboru a Rady obce vyřadit maje-

tek příspěvkové organizace MŠ Velká Hleďsebe v celko-

vé hodnotě 33.086 Kč podle předloženého návrhu. 

ZO schválilo  
 vyřazení majetku příspěvkové organizace MŠ    Velká 

Hleďsebe v celkové hodnotě 33.086 Kč podle předložené-

ho návrhu. 

ZO schválilo 

 prodej movitého majetku v celkové výši 3 000,- Kč včetně 

DPH s Jan10 o.s., IČ 66360315, sídlo 354 93 Dolní Žan-

dov 38, které zastupuje Jaromír Jiráska,  

 vyřazení majetku Obce Velká Hleďsebe v celkové výši 

200.767,45 Kč  

ZO vzalo na vědomí  

 vyjádření starostky, Rady obce a Kontrolního výboru k 

Námitce pana B. Kovaříka ze 14. zasedání ZO a považuje 

ji za vyřízenou. 

ZO schválilo  

 změnu v Pravidlech pro prodej nemovitých věcí z majetku 

obce Velká Hleďsebe: z čl. 2 se vypouští poslední věta, 

která zní: Záměr bude vedle úřední desky uveřejněn i v 

sekci „Nabídka prodeje majetku obce“ na internetových 

stránkách Obce. 

 

 
 

Termín 

dalšího zase-

dání ZO  

25. 8. 2016 

od 17 hod 
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NOC S ANDERSENEM  

VYBRÁNO Z KNIŽNÍCH NOVINEK 

Dne 22. dubna 2016 (v náhradním termínu) proběhla v knihovně 
OÚ Velká Hleďsebe Noc s Andersenem, které se zúčastnili žáci 3. – 
7. třídy naší základní školy. Během ní mezi sebou soutěžily skupi-
ny, do nichž byly děti rozděleny hned po zahájení akce. Celým 
večerem soutěžící provázely žákyně 9. třídy převlečené za víly. Ty 
také připravily celý program spolu s paní učitelkou Lapskou, a to 
při hodinách LDV  (Literárně dramatické výchovy). A co čekalo na 
účastníky NSA? Bylo toho moc. Luštily se například křížovky, sklá-
daly puzzle, hádala se podle indicií jména známých spisovatelů, 
četly se pohádky, zpívaly písničky, tančilo se… Závěr večera navíc 
zpestřila strašidelná stezka odvahy (mimochodem i za ni získali 
odvážlivci body, a to podle míry statečnosti, kterou během jejího 
procházení projevili) a poté i dramatizace Andersenovy pohádky 
„Malá mořská víla“, kdy každá skupina obdržela krátkou část 
zmíněné pohádky a měla za úkol ji zahrát ostatním účastníkům. 
Jednotlivé úryvky na sebe navazovaly, a tak děti zahrály Malou 
mořskou vílu úplně celou. Byl to nezapomenutelný zážitek. Mnozí 
z malých herců měli své kostýmy již z domova, ostatní si je vyrobili 
ve své skupině. Všichni se zhostili daného úkolu na jedničku, proto 
bylo pro porotu velmi těžké určit vítěze. Nakonec body dorazily ke 
svým majitelům a mohlo dojít k  celkovému vyhlášení vítězů. První 
tři vítězné týmy získaly kromě sladkostí a věcných cen i krásné 
medaile, které speciálně pro tuto akci nechala zhotovit paní sta-
rostka J. Brožová – Lampertová. Pak už příjemně unaveni, s bříšky 
zaplněnými výbornou pizzou se malí Anderseňáčci převlékli do 
pyžam a ulehli - teprve k ránu - do provizorních postýlek, odkud 
mohla jejich očka sledovat před usnutím pohádku, kterou jim 
pustil pan knihovník Kreuz. Celá akce se vydařila, a tak se už teď 
těšíme na její další ročník.   
         (Víly Romča, Anička, Karolínka, Terezka, Markétka a Kájinka)    

                           
 
 
 

 
 

Knihovna otevřena: 

  pondělí:   15    - 18 hod. 

  úterý, čtvrtek :   9,30 - 18 hod. 

Po celou dobu prázdnin bude knihovna otevřena. 

Upřímně se těšíme na Vaši návštěvu. 

Petr Kreuz 
 

 

 

 

 

 

PRÁZDNINY V KNIHOVNĚ 

Buchtele Z. - Objevy a zajímavosti v okolí Mariánských Lázní, část III. – XII. 
Brown S. - Reportér     
Gillet E. - Řekni mi kolik?     
Hautala M. - Bába Motyka     
CHild J. - Odpočívej v pokoji    
Janouchová K. - Nalezenec      
Janouchová K. - Podváděná       
Roberts N. - Cesta časem  
Linková Ch. - Ctitel     
London J. - Bílý tesák     
Vurm B. - Karel IV.    
Lutz J. - Skládačka     
 

Grűn M.- Dva dopisy Pospischielovi     
Kőrnerová H. - Dlouhá cesta     
Niedl F. - Rytíři z Vřesova       
Janouchová K. - Pokrevní sestry  
Fielding J. - Řekni, kde ji najdu 

Prange P. - Uloupený ráj     
Summers m. - Šance na lásku 
Lutz J. – Šílenství 
Lutz J. - Temnější než noc     
Falco  E. - Tvrďáci     
Cornwel P. - Vlastní krev    
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Ještě jednou se vracíme k počítačovému kurzu pro seniory 

 V minulém čísle Hleďsebského kurýru vás Ing. L. Špimer (člen KOMISE PRO SPORT A VOLNÝ ČAS) informoval o počíta-
čovém kurzu, který se uskutečnil na počátku tohoto roku pro seniory naší obce. Přihlášeno bylo celkem 12 odváž-
livců. Nejstarší z nich - paní Strnadová – oslavila letos neuvěřitelnou osmdesátku!  
A právě ji jsem požádala bezprostředně po ukončení kurzu o krátký rozhovor. 
 
 
  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

4.  Kde nebo od koho jste získala informace o pořádání počítačového kurzu pro seniory? 
     V obecní knihovně, asi před rokem, od pana Kreuze. Paní starostka byla tomuto nápadu taky nakloněna, a tak 
     jsem se rozhodla do kurzu přihlásit. Přemlouvala jsem ještě k účasti i svého( o pět let staršího) manžela, ale ten 
     pro nemoc odmítl. 
5.  Co jste od kurzu očekávala? 
     Pochopení možností a fungování PC. Naučili jsme se toho dost. Pracovat ve Wordu, Excelu, založit si Facebook, 
     psát zprávy atd. 
6.  Co byste vzkázala všem, kteří se zasadili o zrealizování této akce? 

     Těšilo mě, že jsem mohla nahlédnout do nových technologií. Velký dík patří nejen paní starostce za podporu  
     této akce, ale i p. Špimerovi za trpělivost s námi „ŠKOLAČKAMI“…                                                Děkuji za rozhovor.  

 Lenka Lapská 
 

Připomínám, že v říjnu 2016 budeme kontaktovat občany, kteří by měli zájem o další kurz.  

Ten by měl proběhnout pravděpodobně začátkem listopadu tohoto roku. 

 

 

 

 

  

                                                                                                                                          

 

1. Co bylo podnětem k Vašemu rozhodnutí naučit se pracovat s počítačem? 
Pochopit nové technologie - s ohledem na věk… První informace o počítači 
jsem získala od vnuků a z knížky od dětí. Jmenovala se myslím „Důchodci se 
učí na počítači“ 

2. Vlastníte počítač (notebook)? 
Ano. Již třetí.  

3. Měla jste nějaké předchozí zkušenosti s prací na PC před zahájením tohoto 
kurzu?  
První repasovaný počítač jsem získala před pěti lety od neznámého pána. Za 
pět piv (smích). Tehdy jsem byla bez jakýchkoliv znalostí základu práce s PC. 
Na druhém jsem se učila pracovat, ale bez připojení na internet. No a ten 
třetí jsem si už koupila sama k ježíšku. 
 

 

16. 6. 2016 proběhlo v Karlovarské krajské knihovně předávání Zlatých křížů dárcům krve. Mezi oceněnými byl i 
pan Jiří Savko, občan Velké Hleďsebe. Za 80 odběrů obdržel Zlatý kříž III. stupně.  Vzhledem k tomu, že se nemohl 
k jeho předání dostavit osobně, pozval hejtman starostku naší obce, aby Zlatý kříž a další ocenění pro pana Savka 
převzala a pak mu s p. ředitelkou Ú-OS ČČK Cheb Yvonne Veselou a členem Sjezdu delegátů a komory ČČK Jaku-
bem Jestřábem  předala na Hleďsebských slavnostech. Od obce dostal pan Savko dárkový koš.                           (LA) 

 

                 

OBČAN VELKÉ HLEĎSEBE JE DRŽITELEM ZLATÉHO KŘÍŽE 3. STUPNĚ 

 

GRATULUJEME! 
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Upozornění všem majitelům pozemků! 

Povinnost sekání trávy na svém pozemku. 
 

K základním povinnostem každého vlastníka pozemku patří 
omezování výskytu a šíření škodlivých organismů včetně pleve-
lů tak, aby nevznikla škoda jiným osobám nebo nedošlo 
k poškození životního prostředí. Tuto problematiku řeší zákon 
č. 326/2004Sb., ve znění pozdějších změn a novel.  
Pokud se nebude majitel pozemku řádně starat o svůj pozemek, 
může být podán podnět na odbor životního prostředí, kde se 
předmětný neudržovaný pozemek nalézá, aby mohly být pod-
niknuty kroky k nápravě popsaného stavu. Obec má v tomto 

případě možnost uložit pokutu všem právnickým i fyzickým oso-

bám až do výše 10.000,-Kč. Podnikatelům může být dle ustano-

vení § 58 odst. 2 zák. o obcích uložena pokuta až do výše 

100.000,- Kč. Dle ustanovení § 58 odst. 3 zákona o obcích může 

být uložena pokuta až do výše 200.000,- Kč podnikateli, který 

znečistí veřejné prostranství, naruší životní prostředí v obci 

(např. spalováním nevhodných odpadů na pozemku atd.), nebo 

odloží věc mimo vyhrazené místo (divoké skládky).  

 

PŘIPOMÍNÁME SOUTĚŽ  

Obec Velká Hleďsebe vyhlásila 1. ročník soutěže 

O NEJKRÁSNĚJŠÍ KVĚTINOVOU VÝZDOBU 

 

Fotografujte svá okna, balkóny, terasy, zahrádky  
a ta nejzdařilejší fota posílejte  

na mailovou adresu redakce: ozalit@seznam.cz 
Vyhodnocení proběhne na podzim tohoto roku  

a vítězové se mohou těšit na pěkné ceny. 
 
 
 

 

OZNÁMENÍ 

 

Obec Velká Hleďsebe nabízí občanům k prodeji palivové dřevo 
za 650,-Kč/m

3
. Dřevo se platí v pokladně obecního úřadu. 

 
 

 

Máte doma předměty, které vás už nebaví, překážejí vám, zabírají místo novým, 
a přesto je vám líto je vyhodit? 

Myslíte, že by ještě někomu mohly udělat radost, že by je někdo mohl potřebovat, že by mohly být někomu k užitku? 
Neváhejte a přineste je 1. října 2016 v 9.00 do MOŠTÁRNY V KLIMENTOVĚ  

na 

B l e š í  t r h 
Budete mít k dispozici stůl nebo prodejní místo venku na parkovišti,  

stanovíte si přijatelné ceny a zájemci se jen pohrnou. 
Prodej začne v 10.00 hodin. 

Myslíte si, že nemáte co nabídnout? 
Jen se doma dobře porozhlédněte. Knihy, gramofonové desky, CD a DVD, funkční elektrospotřebiče (přípojka el. proudu 

na vyzkoušení bude k dispozici), domácí potřeby, nářadí, sportovní náčiní, dekorativní předměty, dětské oblečení, hračky, 
všechno, co vás napadne.  

Nežádoucí je oblečení pro dospělé, obuv, komerční zboží, přebytky z vašich zahrádek a chovů.  
Nejedná se o farmářský trh ani burzu. 

 
 

ČAJ O PÁTÉ 
 
První čaj o páté se uskutečnil 30. 5. a byl, jako tomu bývá u 

premiér, plný očekávání z obou stran. Brzké uvolnění a následná 

pohoda spojená s dobrou náladou všech zúčastněných se  odrazily 

v projevech a dotazech občanů. Na rozdíl od zasedání zastupitel-

stva, kam se někteří stydí přijít, jiní se stydí mluvit a mnohé neba-

ví poslouchat některé připomínky zastupitelů, svorně prohlásili, že 

je to úžasný nápad a že se tím přibližuje radnice občanům… 

A tak by to mělo být, nebo ne? 

 

I druhé setkání občanů se starostkou při hrnečku dobrého čajo-

vého moku 18. 7. se neslo v podobném duchu, a tak nezbývá, než 

popřát tomuto nápadu dlouhý život a stálou aktivní účast obyvatel 

naší obce.    
 

 

 
 

 

Občané se mohou zeptat na to, co je zajímá, přijít se svými 

nápady a návrhy, postěžovat si na to, co je trápí, nebo 

naopak vyzdvihnout, co se jim líbí. Setkání jsou velice 

milá, bezprostřední, a mnoho věcí tak lze vyřešit rychle a 

bez průtahů.               (J. Brožová – Lampertová, starostka) 
 

Zájemci si mohou na obecním úřadě zakoupit bavlněná trička s logem výročí radnice   

a TJ Sokol, hrnečky, kšiltovky a také knihu o naší obci vydanou k tomuto výročí. 

 

 

  

mailto:ozalit@seznam.cz
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Vážení hleďsebští a klimentovští obyvatelé,  
 mělo by být zaznamenáno, že v místech, kde žijete, v okolí vašich a kdysi i našich domovů, jsme 21. května 
2016 zažili krásné sobotní setkání. O co vlastně šlo? 
 Scházejí se absolventi škol a různých institucí, absolventi vojenských ročníků, případně absolventi dobrodruž-
ných expedic. My jsme uskutečnili něco podobného, jenomže tohle naše květnové setkání bylo trochu zvláštní: Šlo 
totiž o „absolventy dětství“, tedy o nás, kteří jsme svá nejmladší léta prožili v Hleďsebi a v Klimentově. Dlužno pozna-
menat, že v minulém století… 
 Měli jsme obavu, zda někdo přijede, ale u školy se nakonec sešlo přes čtyřicet účastníků.  
 Paní starostka Ing. J. Brožová Lampertová, která nám vyšla vstříc s uveřejněním pozvánky v Hleďsebském kurý-
ru, nelitovala svého času a přišla nás přivítat a popřát hezký den. Za to jí patří náš vřelý dík.  Stejně  
děkujeme vedení školy, jež nám umožnilo návštěvu budovy. Provedla nás paní Mgr. Hana Wirthová, zástupkyně ředi-
telky školy, a protože sem většina z nás nějaký čas docházela, byl to hezký zážitek.  
 Setkali jsme se zde, lidé různých věkových kategorií z různých koutů země. Většinou se dost těžko poznávalo, 
kdo je kdo, a bylo třeba si pomoci vysvětlujícími komentáři, starými fotkami i starými historkami, které však – kupodi-
vu - během dne postupně mládly a s nimi trochu mládli i jejich vypravěči.  
 Ale to všechno přišlo až odpoledne, při našem posezení v bývalé „VéZetce“, neboli vojenské závodní kuchyni. 
Bývala v objektu kasáren a my jsme do ní chodívali pro zmrzlinu a svým otcům se džbánem pro pivo. To bylo totiž 
v době, kdy děti mohly přijít k výčepu tatínkovi koupit pivo, a pokud náhodou cestou upíjely, dostaly doma pár pohlav-
ků. A představte si, že žádná dětská krizová centra tenkrát ještě nebyla, takže těm nebohým dětem nezbývalo, než se 
polepšit a příště neupíjet...  
 Téhle „vézetce“ dnes říkáte moštárna a máte ji pěkně renovovanou; vylepšila se a rozkvetla, stejně jako celá 
obec. Bylo nám ctí a radostí tady chvíli pobýt a zavzpomínat. Přejeme vám všem hezký život v tom kraji lesů, hub a 
léčivých pramenů. 
 Za všechny zúčastněné, jimž jak pevně doufáme, mluvíme z duše:             Chajla Zentnerová a Dalibor Filáček 

. 

       
Sešlo se nás bez mála 50 „dětí“, které se zájmem a dojetím 

vyslechly přivítací řeč jednoho z nás, kamaráda Borka Filáčka, 
jehož maminka mnohé učila na zdejší škole. 

 

Kamarádi z dětství Pepík Hojda a Ivek Filáček… 
 50 let odluky jako by nebylo… 

    
Vynikající guláš od Pavla Květoně přijel zamíchat 

až z Mnichova jeden z nás, Palko  Peniaška 
( za odborného dohledu sestry Evy) 

 

V příjemném prostředí moštárny  
bylo co jíst, pít, o čem povídat a na co vzpomínat …. 
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Co se událo? 
11. 5. 2016 jarní besídky v obou třídách  

12. 5. 2016 divadlo „Rákosníček a hvězdy“ v ML 

24. 5. 2016 výlet do Chebu na Ekofarmu s programem „Bab-

ka kořenářka“  

1. 6. 2016 bylo v naší MŠ mobilní planetárium s pohádkami o 

vesmíru a hvězdných znameních  

2. 6. 2016 v dopoledních hodinách „dětský den“ se soutěžemi 

na školní zahradě  

7. 6. 2016 s druhou třídou výlet s paní Dvořákovou k rybníku, 

kde jsme hledali chrostíky a další živočichy, žijící v rybníce.  

8. 6. 2016 pěší výlet do Valů na sádky  

9. 6. 2016 měla program první třída s paní Dvořákovou, ten-

tokrát na louku za broučky.  

13. 6. 2016 jsme jeli autobusem na výlet do Lokte na farmu 

pana Pohody s pohádkou a programem, zakončený prohlídkou 

hradu.  

20. 6. 2016 koncert pana Pešky a dětí ze ZUŠ.  

24. 6. 2016 cvičný požární poplach s ukázkou hašení hasicím 

přístrojem  

24. 6. 2016 odpolední program pro rodinné příslušníky, slav-

nostní rozloučení s předškoláky, s následným opékáním vuřtů, 

s doprovodným zpěvem manželů Šályových a pro odvážné 

děti následovala stopovaná hra s úkoly, hledáním pokladu a 

spaní ve školce.  

30. 6. 2016 jsme si udělali krátký pěší výlet do města na kolo-

nádu a oplatku. 

--------------------------------------------------------------------------  

Na konci školního roku jsme dokončili projekt eTwinningu 

„Music, Kids and Play“, ve kterém jsme s druhou třídou byly 

v kontaktu se školkami ze Slovenska, Polska, Slovinska a 

Chorvatska, vzájemně si od října loňského roku vymýšleli 

úkoly a hudební aktivity pro naše děti, naučili se v jejich jazy-

cích písničky a s nimi pak vymýšleli další hry, např. kvíz, kres-

lili jsme obrázky k písničkám, vymysleli „Festival slovanských 

písní“ a prezentovali naučené písničky na programech pro 

rodiče. Všechny děti dostaly za účast diplom. Polská, sloven-

ská a chorvatská školka již za projekt získali „Certifikát kvali-

ty“ (Quality Label), slovenská pak ještě 1. místo v národní 

soutěži 33 projektů. U nás se komise schází přes prázdniny, 

tak na vyhodnocení a ev. získání certifikátu musíme počkat do 

září. Pokud národní certifikát také získáme, protože už další 

partneři projektu byli úspěšní, můžeme dostat v říjnu i Evrop-

ský certifikát kvality. Podmínkou je získání certifikátu u jed-

noho z partnerů a my už máme tři.                    (Milfaitová) 

--------------------------------------------------------------- 
V době od 1. - 31. 8. 2016 bude MŠ VH uzavřena. 

POZOR!    
Na šk. rok 2016/2017 ještě může MŠ Velká Hleďsebe přijmout 
děti ve věku 2,5 - 6 let.  
Informace na čísle: 777 824 315, popř. na msvhre@gmail.com         

 

 
 

Co se událo? 
 20. 4. jsme zhlédli POHÁDKY v kině SLAVIA v M. Lázních 

  
 FANDILI JSME NAŠIM  

PŘI MS V HOKEJI 

 
 KE DNI DĚTÍ JSME JELI S P. ŘIDIČEM ŠANDOU NA 

VÝLET DO MARIÁNSKÝCH LÁZNÍ: 
 

                                 

 15.6. - KONCERT V ZUŠ MARIÁNSKÉ LÁZNĚ (po-
řad" HUDEBNÍ NÁSTROJE SE PŘEDSTAVUJÍ") 

 16.6. - VÝLET S DIVADLEM Z BEDNY – jeli jsme  
lanovkou na rozhlednu Diana 

 V červnu jsme navštívili MOTÝLÍ DŮM, MINIZOO. 
 21. 6. jsme zažili INDIÁNSKÝ DEN – hledali jsme 

poklad, hráli indiánské hry… 
 23. 6. jsme se  slavnostně rozloučili se školáky. 

Bylo krásné počasí, proto jsme PASOVÁNÍ NA 
ŠKOLÁKA a předávání dárečků uskutečnili 
na zahradě. 

PROVOZ MŠ KLIMENTOV - (pouze pro děti pracujících rodičů)  
od 1. 8. do 26. 8. 2016 

Poté bude MŠ  otevřena          od 1. 9. 2016 
   Informace čerpány z web. stránek MŠ 

 

 
 

 UČILI JSME SE HRÁT 

TENIS 
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 AKCE, KTERÝCH JSME SE ZÚČASTNILI 

 V lednu letošního roku se tři žákyně 8. třídy zapojily do soutěže „Společně v 
Evropě: Česko a Bádensko-Würtemmbersko 2015/2016“. Na výsledky si děv-
čata počkala až do začátku dubna. V konkurenci 290 soutěžících se žákyně bo-
hužel neumístily na výherních místech, přesto jim ale patří obrovská pochvala 
za svědomitou přípravu projektu, tj. čtyřchodového menu složeného z typic-
kých švábských specialit, které děvčata následně uvařila. 

 Žáci 6., 7. a 8. třídy se opět zúčastnili 39. ročníku Pythagoriády. 
 

 7. 4. 2016 se žáci naší 8. třídy zúčastnili již 56. ročníku žákovských dovedností, kterou tradičně organizuje Hotelová 
škola v Mariánských Lázních. Naši žáci tak měli možnost se seznámit s prací svých starších kamarádů, kteří si zvolili 
studium v oblasti gastronomie. Po celé dopoledne probíhaly výstavky stolování, ukázka přípravy jídel s jejich ochut-
návkou i různé soutěže. 

  22. 4. 2016 k příležitosti Dne Země připravili deváťáci pro své mladší kamarády soutěžení v přírodě s názvem „Puto-
vání skřítka Chorošíka“.   

 27. 4. 2016 se žáci 7. a 8. třídy zúčastnili přednášky Moderní je nekouřit. Lektor Zdeněk Pospíšil ze sdružení ACET  pou-
tavou formou informoval děti o tom, jaké problémy kouření cigaret mladému organismu přináší a proč se cigaretě vy-
hnout.  

 30. 4. 2016 se konalo na Obecním úřadě ve V. Hleďsebi další slavnostní vítání občánků. Krátké pásmo básniček a písní 
nacvičily děti z 2. třídy spolu s paní učitelkou Jaroslavou Princlovou.  

 Žáci I. stupně 2. 5. 2016 zhlédli pořad Písničkový kolotoč. Děti se poutavou formou dozvěděly, proč a jak vznikají pís-
ničky. 

 9. 5. 2016 se žáci 4. a 5. třídy zúčastnili skupiny okresního kola soutěže v minikopané Mc Donald´s Cup. Naše družstvo 
skončilo na 4. místě.  

 11. 5. se žáci 2. třídy zúčastnili výtvarného programu v Teplé. Nejvíce je zaujala procházka v helmách pod klášterem a 
stará ledárna. 

 V květnu navštívili čtvrťáci a šesťáci Techmanii Science Center. Děti si užily interaktivní expozice, vyzkoušely různé 
hlavolamy. Hravě a názorně jim byl vysvětlován okolní svět. V červnu sem zavítali i žáci 9. třídy. 

 Divadelní klub Déčko Cheb navštívili čtvrťáci a páťáci, aby zhlédli představení „V osm u archy“. 
 31. 5. se vydali žáci 1. stupně po stopách Karla IV. za doprovodu deváťáků, kteří si pro ně připravili program na celé 

dopoledne. Ověřovali si znalosti v testu, řešili rébusy, osmisměrky, luštili římské číslice, přiřazovali obrázky, doplňovali 
rodokmen. Na návštěvu se také dostavily ženy Karla IV., za které se převlékly žákyně 8. ročníku. Děti měly podle 
stručného představení pojmenovat královny. Na závěr si všechny týmy zhotovily kostýmy Karla IV. 

 Hurvínkovo odpoledne, tak se jmenoval letošní čtenářský maraton. Děti si na něm připomněly 90. narozeniny této 
pohádkové postavičky. 

 Žáci 1. třídy letos v rámci školních exkurzí navštívili Chodsko, žáci 4. a 5. ročníku jeli vlakem do Bečova nad Teplou, 
kde si prohlédli zámecké i hradní prostory a seznámili se s osudem RELIKVIÁŘE SV. MAURA. 

 8. 6. proběhla ve VH tradiční sportovní olympiáda základních škol regionu Mariánskolázeňsko – získali jsme bronz. 
 9. 6. v Chebu se naši žáci 8. a 9. třídy zúčastnili projektu Československé obce legionářské „ LEGIOVLAK“. 
 V různých červnových dnech navštívili žáci 2., 4., 6. a 7. třídy ZOO Plzeň.  
 V červnu si prohlédli osmáci Komerční banku v Mariánských Lázních. 
 24. 6. ve škole proběhl projektový den „Štěstí přeje připraveným“. V rámci cvičení IZK HZS Karlovarského kraje naši 

žáci zažili simulovaný požár ve škole. 

V červnu Exkurze do Komerční banky v Mariánských Lázních 
  

 27. 6. se žáci 8. třídy rozhodli prověřit své schopnosti v minigolfu v ML, 
žáci I. stupně na hleďsebském fotbalovém hřišti změřili síly v běhu na 50 
m, hodu kriketovým míčkem a skoku z místa. 

 Den před rozdáním vysvědčení si již tradičně připravili žáci 9. třídy pro své 
mladší spolužáky tzv. POSLEDNÍ ZVONĚNÍ. Převlečeni do pestrobarevných kos-
týmů se vydali postupně do všech tříd, aby se s nimi písničkou rozloučili a sou-
časně poděkovali všem učitelům za péči, kterou jim v uplynulých letech školní 
docházky věnovali. Nato potěšili zpěvem paní kuchařky, pobavili v parku své 
malé nástupce z MŠ a za hlasitého zpěvu, pískání a troubení prošli celou obcí. 
Před obědem se vrátili do školy, aby ještě naposledy symbolicky usedli do 
školních lavic.  

 30. 6. je čekalo už jen SLAVNOSTNÍ PŘEDÁNÍ VYSVĚDČENÍ na OÚ a pak už se 
všichni vydali vstříc prázdninovým zážitkům!                            

    

 

 

Mgr. Lenka Lapská 



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 8     ZPRÁVA KOMISE PRO VÝSTAVBU A INVESTICE                       

 Dne 25. 7.2016 se uskutečnilo jednání na OÚ ve Velké Hleďsebi s ředitelem KSÚS KK, která se týkala moder-

nizace křižovatky III/211 4 + III/201 73 (u Růžku). 

 Na základě vzájemné dohody a s ohledem na vyjádření Policie ČR – DI ze dne 8. 6. 2016 byla vybrána 

k dalšímu zpracování varianta č. 1 – okružní křižovatka. 

 Zástupci obce a KSÚS KK se dohodli, že územní rozhodnutí pro zamýšlenou stavbu bude jedno společné, ža-

datelem bude KSÚS KK. Zpracování projektové dokumentace pro ÚŘ, SP a provedení stavby zajistí KSÚS KK. Stavební 

povolení si zajistí každý stavebník samostatně. Pro Velkou Hleďsebi to znamená podílet se na spolufinancování části 

SO – chodníky, zeleň, VO, popř. související přeložky inženýrských sítí. Jsem přesvědčen, že pro obec to bude nepo-

chybně přínosem, především z důvodu zvýšení bezpečnosti provozu na této křižovatce. 

 Dále pak se bude realizovat ještě v letošním roce venkovní osvětlení (LED svítidla) ulice P. Bezruče. A připra-

vuje se i podobně VO části ul. Pohraniční stráže – od autobazaru k viaduktu. 

Pokračuje se v opravách objektů MŠ Tyršova a ZŠ, z důvodu nutných, ale i dlouhodobě neřešených problémů.  

 Zahájena a dokončena bude ještě v letošním roce část nové komunikace na sídlišti Klimentov mezi č. p. 116, 

117 a řadovými garážemi, na kterou bývalý starosta Kovařík jaksi pozapomněl.  

Rovněž tak, jak jste se mohli přesvědčit, byla a je prováděna oprava asfaltových povrchů ul. Tyršova, B. Němcové, P. 

Bezruče, Žižkova a MK v Klimentově (p. p .č. 605/1). 

 Díky iniciativě p. Zadranského, předsedy TJ Sokol V. H., byla opravena na hřišti stávající tribuna a instalovány 

nové plastové sedačky. 

 Projektová kancelář UNIART Mariánské Lázně zpracovává v současné době projektovou dokumentaci  – Ko-

munikace a inženýrské sítě pro lokalitu výstavby RD v Klimentově. 

 Dále se zpracovává projektová dokumentace – Chodník podél silnice III/20173 – ul. Pohr. stráže (V. H. – Ri-

viera), dl.185 m a chodník podél kasáren na p. p. č. 605/1, k. ú. Klimentov, dl. 340 m. 

 Ti z Vás, kteří máte zájem stavět a chcete získat stavební parcelu (technická a dopravní infrastruktura stávají-
cí) v obci V. Hleďsebe za cca 250,-/m2, přijďte se zeptat na nejbližším zasedání zastupitelstva bývalého starosty Ko-
vaříka, co pro to musíte udělat. Jistě Vám ochotně poradí. 

M. Brož 
Předseda Komise pro výstavbu a investice RO V. Hleďsebe 

 
 

 
 

 

 
 

Křižovatka u Růžku 
v současné době 

 
 

 
 

  Plánek okružní  

křižovatky  



 
 
 

 

 

 

  

 
 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

DOPIS PANÍ STAROSTCE 

                             NAPSALI JSTE NÁM                        9 

 Vážená paní starostko, 
 vzhledem k tomu, že se již více jak tři roky pokouším řešit nebezpečnou dopravní situaci u výjezdu z „Hočiminky“ u  
Schlosshotelu (Klimentov), kde hrozí každodenní nebezpečí vzniku dopravní nehody s možnými fatálními následky, doposud 
nebyl tento problém optimálně vyřešen, a to tak aby nedošlo k nehodě, újmě na zdraví, nebo dokonce i k úmrtí. 
Proto jsem se rozhodl, že musím reagovat veřejně. 
 V průběhu posledních dvou let jsem na tento problém, v rámci veřejných jednání zastupitelstva, upozorňoval mini-
málně 3x. Minimálně stejný počet pokusů jsem využil při osobní komunikaci s Vámi, ale i s jinými zastupiteli. Z toho jedenkrát 
jsem žádal o urgentní řešení problému ihned po dopravní nehodě, jejímž jsem byl účastníkem, a kdy mě bylo osobně Vámi 
„svatosvatě“ přislíbeno, že se tato situace bude neprodleně řešit a vlastně, že se již řeší, takže mé žádosti a stížnosti jsou 
v podstatě již irelevantní. 
 V měsíci listopadu 2015, cca po 8 týdnech, přišlo řešení v podobě instalace tří kamenných květináčů, na inkriminova-
né místo před Schlosshotel. Kompetentní zaměstnanci úřadu dali postavit tyto květináče sice na obecní pozemek, ale trochu 
zapomněli na jejich pevné připevnění. Nejdříve jsme měli my, co žijeme v této části Klimentova, velikou radost z konání obce. 
Ovšem po prozření a zjištění, že tyto květináče kdosi každodenně posouvá tak, aby měl více parkovacích míst, než mu obec 
tímto „květináčovým“ manévrem povolila (nechápu proč, když naproti je dost veliké parkoviště), nastalo opět všeobecné 
zklamání. Výjezd z komunikace, na hlavní Klimentovskou, se stal těmito manévry opět nebezpečný. Riziko výjezdu vyvrcholilo 
v momentě, kdy se „rozbily“, či spíše byly „rozbity“, dva z těchto tří instalovaných květináčů. A tak jsme se dostali opět na 
začátek tohoto příběhu. 
 Mrzí mě, že po několika letech kritiky a připomínek, sice zaměstnanci obce celou situaci začali řešit, ale bohužel finál-
ní řešení bylo provedeno amatérsky, nelogicky a s velkým šlendriánem. 
 Ale to není jediný problém Klimentovské silnice. Přes mou značnou kritiku, ale kritiku i jiných občanů sídliště Klimen-
tov, u trolejbusové zastávky stále chybí přechod pro chodce a zařízení na omezení rychlosti u zastávky Klimentov. Parkující 
auta u Schlosshotelu nebrání výhled jen vyjíždějícím řidičům z „Hočiminky“, ale i chodcům v jejich výhledu při pokusu o přejití 
Klimentovské silnice. 
 Zde musím podtrhnout skutečnost, že se jedná o jediný přechod přes silnici na cestě dětí do školy přechodu přes siln i-
ci. Paní starostko, spolu, a nejen pouze spolu, jsme tyto problémy, připomínky a stížnost řešili za poslední dva roky několikrát. 
Vy jste mě nejednou ubezpečovala, že všechny dopravní problémy v Klimentově jsou řešeny urgentně a promptně. Mohla by 
jste prosím mě a našim Klimentovským spoluobčanům upřesnit jaký je časový limit pro výraz urgentně? Celá tato záležitost 
mě dnes ubezpečuje v názoru, že pokud takovou situaci, kde jde každodenně o život, nedokáže obec vyřešit opravdu v krátké 
době, tak je na radnici někdo přebytečný. 
 Dále jsem Vás paní starostko upozornil, na více jak 10 let nedodělanou komunikaci u výjezdu z „Hočiminky“, před 
domy č.p. 168,……., kde chybí část asfaltového koberce, a to alespoň z drceného asfaltu. Každý rok si občané bydlící na této 
adrese na vlastní náklady tuto komunikaci opravují. Zde je nezbytné upozornit, že se jedná o obecní komunikaci. Přislíbila jste, 
že ihned, jak bude příznivější počasí, obec opravu zabezpečí, neboť materiálu na opravu je dostatek. Tuto informaci jste mi 
sdělila v lednu 2015. Od této doby asi nebylo optimální počasí…….. 
 Samostatnou kapitolou je letošní provedení opravy Klimentovské silnice. Ale k tomu se raději nebudu dnes vyjadřo-
vat. Stačí se pouze podívat. Věřím, že ani Vy nejste s touto opravou = ne-opravou spokojena. 
 Úplně na závěr mi paní starostko dovolte touto cestou poděkovat panu Kovalskému, občanu žijícímu v „Hočimince“, 
kde cca ½ obecních pozemků ležících u této cesty udržuje a zušlechťuje sám a na vlastní náklady. Zde má, podle mého názoru, 
obec velký dluh. Patří mu veliké díky!!                                                                                                         S pozdravem, Radek Chmela. 
Ve  Velké  Hleďsebi, dne  26.7.2016                                                                                           (text byl otištěn bez korektury - pozn. redakce) 

Autor fotografií: p. Chmela  
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Vážený pane Chmelo, 
 
 

 ráda bych se vyjádřila k Vašemu specifickému způsobu komunikace - otevřenému dopisu, vždy jsem se do-
mnívala, že ochraňujete nejen svá práva spravedlivým způsobem, ale že se nenecháte ovlivnit chvilkovou momen-
tální náladou a jste objektivní. Proto se ptám, kde je objektivita ve Vašem článku? Chcete řešit problém 
v otevřeném dopise a přitom pouze nekonstruktivně kritizujete a nenavrhujete žádné konkrétní řešení, nebo přání 
či vyjádření naděje, jak bude problém řešen. Na kritiku jsem zvyklá a nevadí mi, protože motivuje k činnosti a zlep-
šuje práci, ale asi jste nechtěl psát pouze mně, nebo pouze se mnou něco řešit, to byste mi napsal mail, nebo zavo-
lal, případně za mnou zašel. A tak jsem správně pochopila, že chcete tuto záležitost řešit veřejně a sdělit to i ostat-
ním lidem. Takže -  k Vašemu dopisu. Před více než třemi roky jsem ještě nebyla starostkou, takže jsem Vaši do-
pravní situaci nemohla řešit. Sám píšete, že v listopadu 2015 cca po 8 týdnech přišlo řešení v podobě instalace tří 
květináčů.  Ty týdny jsem čekala na „velké kameny“, které jste nejprve slíbil zajistit. Poté jsem přistoupila k instalaci 
květináčů, které neinstalovali naši zaměstnanci obce, ale Ing. Zbyněk Martínek, který je i osadil, v zimě chvojím, 
v létě květinami. 
 Tyto květináče jsou několik let i v Mariánských Lázních, a určitě nikdo netvrdí, že jsou amatérské, nelogické 
a velký šlendrián. A že vydržely pouze deset měsíců? To je v lidech a tady jsou takoví, jací jsou… Kdybyste trošku 
komunikoval, dozvěděl byste se, že je připravena „ betonová varianta“, která se snad již nerozbije, nebo nebude 
rozbita. Betonové bloky, které budou upraveny a osazeny květinami, aby to také trochu vypadalo a nehyzdilo obec. 
Nic bohužel nejde ze dne na den, ale dočkáte se velice brzo. Dále si stěžujete na více jak 10 let nedodělanou komu-
nikaci u výjezdu z „Hočiminky“. Materiál na opravu opravdu máme a před domy č.p. 168, 159, 160,166, bude pro-
vedena oprava této komunikace frézovanou drtí. Tato oprava byla domluvena již dávno před napsáním Vašeho 
dopisu a bude součástí stavební akce „ Úprava obytné zóny na sídlišti v Klimentově“ a obyvatelé výše uvedených 
č.p. budou formou dopisu předem informováni o přesném termínu realizace, která bude probíhat koncem září. 
Vámi nazvanou opravu- neopravu komunikace Klimentovská provádí firma Údržba silnic Karlovarského kraje, for-
mou vyspravení výtluků tryskovou metodou směsi kameniva a asfaltové emulze, větší výtluky asfaltovým betonem. 
V současné době na této komunikaci chybí zalití spár mezi stávajícím a novým betonem. Na kompletní opravu celé 
komunikace je nejprve třeba zpracovat PD a realizace celé komunikace by vyšla odhadem zhruba na devět milionů. 
Dotace na silnice již nejsou. Ostatní podrobnosti jsou v dopise, který jsem Vám odeslala. Co se týká dopravního 
značení, to se řeší s DI Cheb, ale k tomuto jste již dopis v minulosti obdržel. 
      Nejste jediný, kdo si stěžuje na mnohaleté neřešené problémy a chce je vyřešit teď hned okamžitě. Snažím 
se vyjít všem vstříc, ale něco se opravdu nedá řešit ze dne na den a rovněž je to i otázka finanční. Doufám, že Vám 
toto mé vysvětlení prozatím stačí. 
 K poděkování za péči o  obecní pozemky se ráda připojím, pouze upřesňuji, pán se nejmenuje Kovalský, ale 
Paul Thomas Kozlovsky a část ulice, kde bydlí, není „Hočiminka“, ale nese název  Pohraniční stráže (zatím bez č.p., 
neboť manželé Kozlovsky by si přáli tuto část ulice pojmenovat nějak jinak než Pohraniční stráže).  
      Na závěr bych Vás, pane Chmelo, ráda ujistila, že si vážím každého člověka, který má zájem o rozkvět a zve-
lebení naší obce, a děkuji za Vaši iniciativu ke zlepšení situace v kvalitě provozu. Žádné kritice, nebo dobrým nápa-
dům se nebráním, ale vše je také o vzájemné komunikaci.                                          

  Jaroslava Brožová – Lampertová             
starostka  
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PAMĚTNÍ  KNIHA   
(pokračování) 

 

ŠKOLNÍ ROK 1926/27 
 Výnosem ministerstva škol. a nár. osvěty 
z 19. 5. 1926, č.j.  51.252. , byl ustanoven správ-
cem této školy  učitel Ludvík Vaněk. Jmenovaný se 
narodil r. 1897 v Příbrami, zde též vystudoval, 
působil 5 let ve Slaném, potom 3 roky ve Slezsku, 
rok v Plané u Mariánských Lázní a poslední rok 
jako zakladatel čes. Obecné školy v Dolním Žando-
vě. Českou školu ve Vel. Hleďsebi převzal za velice 
nepříznivých podmínek. Bojkotem a agitací míst-
ních Němců, z nichž 3 byli udáni, zrazeno bylo 
mnoho lidí, kteří by byli rádi poslali svoje děti do 
české školy. 
 Také zabrání Mar. Lázní (jako lázeňského 
podniku) státem selhalo, čímž u mnohých lidí 
zviklána víra v moc čsl. vlády a tím i v nutnost zna-
losti státního jazyka, češtiny. 
 Proto lze snadno pochopiti, že k zápisu, 
konanému dne 29. až 31. srpna, se dostavilo pouze 
jedno nové dítě (Gisela Kaisrová), čímž úbytek 
v počtu žactva na konci roku vystoupivšího nebyl 
nahrazen. 
ŠKOLNÍ ROK 
Školní rok byl zahájen 1. září se 16 žáky (9 + 7).  
POMĚRY VE ŠKOLE 
Ani jedno z dětí, přesto, že některé chodilo do 
české školy po 2 roky, neumělo ani tolik, aby od-
povědělo na otázku „jak se jmenuješ“ celou větou. 
Zásoba českých slov byla nepatrná; o spojování vět 
ani ponětí; žádné ze 16 zapsaných neznalo celé 
abecedy, proto žádné neumělo samostatně čísti a 
ještě méně psáti. Kázeň byla tak uvolněna, že si 
hoši dovolili vyhrožovati učiteli otcem, bratrem. 
Poměry, jakých jsem byl svědkem pouze za války 
v kladenském kraji. Chyba v nedostatku svědomi-
tosti býv. správce školy i v malé inteligenci žactva, 
jež, zdá se, jest těžkým následkem nezřízeného 
života periferie světového lázeňského města. 
 Děti však zvykly a dnes, po několika měsí-
cích, se rády učí a poslouchají. 
------------------------------------------------------------ 
 

DIVADLO 
V zimě jsem hrál každý pátek loutkové divadlo (jež jsem 
si vypůjčil), nejdříve německy, potom oboujazyčně. Dě-
tem se nejvíce líbily hry: „Honza králem“, „Vánoční víla“ 
a „Posvícení v Hudlicích). 
Také promítání světelných obrazů domácím kinemato-
grafem, spojené s vyprávěním pohádek, se těšilo oblibě. 
UMÍSTĚNÍ ŠKOLY 
Učebna I kabinet byly dosud umístěny v Kieselhofu. Pisa-
tel těchto řádků ses staral hned od svého příchodu, aby 
byly pro českou školu zajištěny trvalé, vhodné místnosti 
a nebo aby bylo započato se stavbou vlastní budovy na 
školním staveništi, již před tím komisí zajištěném, ale vše 
bezvýsledně. 
VÁNOŠNÍ NADÍLKA 
Jako v uplynulých letech, tak i letos byly děti o vánocích 
poděleny. Vánoční nadílka byla bohatá, neboť každé 
z dětí dostalo boty, šaty a něco z prádla. Mimo to bylo 
dětem rozdáno i pečivo. 
V zimních měsících byly podělovány děti polévkami, jež 
platila Okresní péče o mládež v Mar. Lázních. 
POLITICKÉ POMĚRY 
Politická situace menšináře postrašila. Do vlády byli na 
podzim povoláni 2 němečtí ministři (Dr. Spina = veř. prá-
ce a Dr. Mayer Harting = spravedlnost), čímž koalice, 
dosud česká, se změnila na českoněmeckou. Vojínům a 
četnictvu bylo na jaře 1917 odňato volební právo, čímž 
menšiny ztrácejí mnoho voličů. 
 VOLBA PRESIDENTA REPUBLIKY 
Dne 27. května byl zvolen po třetí presidentem čsl. re-
publiky Osvoboditel Tomáš G. Masaryk. Volba se samo-
zřejmě neobešla bez agitací a bojů, výsledek však byl 
přijat většinou národa s jásotem. Jako historický doklad 
vlepuji do kroniky zprávu o zvolení T. G. Masaryka presi-
dentem. 

 

Přepsala: Lenka Lapská 
Zdroj: Pamětní kniha  

 KAREL BŘEZINA – správce školy                                 LUDVÍK VANĚK  – správce školy 
              1924 – 1926                                                                 1926 -  16. 3. 1931 

                                                         
 

                                                 

                                              

 



 
 
 

  

 
 
 
 

 Výdejní stojan první čerpací stanice ve Velké Hleďsebi stával u 
hostince Růžek v tehdejší Chebské ulici (dnes ulice Pohraniční stráže).  
 Zřízen byl zhruba ve stejné době jako stojan u čp. 202, na Chebské 
ulici v Mariánských Lázních (říkalo se tam „U Wendlera“), a stojan 
v Drmoulu proti čp. 147, v místě současné autobusové zastávky.  
 Tyto tři malé stanice ve správě tehdejší firmy Benzinol byly zařaze-
ny do nejnižší kategorie čerpacích stanic.   
 Benzín se čerpal kývavým pohybem páky na stojanu, množství 
načerpané pohonné hmoty ukázala rafička na ciferníku umístěném na 
stojanu. 
 Všechny tři zmiňované čerpací stanice byly zřízeny zhruba 
v polovině 30. let 20. století a jejich provoz byl ukončen po roce 1960. 

 

 
 

Pan Václav Servus, farář ve 
Velké Hleďsebi najel týdně 
po „svých“ farnostech víc 
jak 100 km a často tankoval 
ve Velké Hleďsebi. Stvrzen-
ka je z 12. dubna 1950, litr 
benzínu tehdy stál 22 Kčs. 
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Potvrzení o odběru pohonných hmot. 
Na tuto poukázku bylo  

u čerpací stanice Chebská 202 
v Mariánských Lázních  

dne 16. 6. 1949  
odebráno 5 litrů benzínu. 

 

 
 
 
 

 
 

Kde bývala ve Velké Hleďsebi  
benzínová pumpa… 

Pokuta 10 Kč byla za přestupek udělena 8. 6. 1949 důstojnému panu Václavu Servu-
sovi, administrátorovi v Dolním Žandově. Od 1. 5. 1949 převzal též administraci expo-
situry ve Velké Hleďsebi a při jedné jízdě z Dolního Žandova do V. Hleďsebe, služeb-
ním vozem Tatra XII byl pokutován. (Za co to bylo, jsme nevypátrali.) 

Zdeněk Buchtele 



 
 
 

 

 

 

 

              Poslední červnovou sobotu se ve Velké Hleďsebi konala úžasná 

akce, u jejíhož zrodu stálo z počátku několik nadšenců, kteří tak vytvořili 

realizační tým. U příležitosti 85. výročí otevření obecní radnice a 70. výro-

čí založení tělovýchovné jednoty Sokol Velká Hleďsebe připravil tým ve 

složení: Olga Vodičková, Václav Bartůšek, Petr Novák, paní starostka 

Jaroslava Brožová- Lampertová, předseda TJ Sokol Velká Hleďsebe 

Josef Zadranský a paní Kyselová akci, která na hřiště do Velké Hleďsebe 

přilákala stovky lidí nejrůznějšího věku. 

               V 10 hodin dopoledne vyšel průvod od radnice v čele s dechovým 

orchestrem Daliborka, mažoretkami a místními cheerleaders. Nesměli chy- 

bět představitelé obce a také členové TJ Sokol Velká Hleďsebe, což 

v současnosti jsou fotbalisté, stolní tenisté a již zmíněné roztleskávačky. 

Průvod prošel částí obce a svou pouť zakončil na hřišti. Zde již bylo posta- 
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veno mnoho stanů pro příchozí, ale také pro účinkující, protože program byl opravdu bohatý. Oslavy byly nejen sportovního, ale 

také kulturního charakteru. 
 Představil se již zmíněný dechový orchestr Daliborka, ale také bluesové kapely jako Booger či Bluesberry (ta zde pokřti-

la svou novou desku) a taneční skupiny Stan a Tony Revival +  Michal Tučný Revival. Návštěvníkům hrály nejen k poslechu, ale 

také k tanci. Pro rodiče a prarodiče, ale také pro širokou veřejnost pak vystoupil dětský folklorní soubor ZUŠ Mariánské Lázně 

Rozmarýnek. 

             O nezapomenutelné sportovní zážitky se postarali fotbalisté. Nejprve se 

utkala „stará garda“ s internacionály. Pozvání přijali J. Berger, J. Vojta, T. Sku-

hravý, P. Rada, J. Fiala, L. Mistr a J. Klíma. Další fotbalovou podívanou přineslo 

utkání Interchmelu s fotbalistkami Hvězda Cheb a představili se i žáci TJ Sokol 

v utkání se soupeřem z Karlovarského kraje. Své vystoupení předvedly mažoretky 

pod vedením paní P. Korejsové, cheerleaders pod taktovkou paní Zíkové a mo-

derní gymnastky pod vedením paní O. Vodičkové. Ve druhém bloku vzdaly poctu 

Velké Hleďsebi tím, že se veškeré skladby rozhodly cvičit v oblečení v barvách 

obce, což je červená, černá, bílá. O. Vodičková také secvičila s 16 muži ve věku 13 

– 70 let skladbu „Vstříc šťastným zítřkům“. Tato skladba potěšila a zároveň po-

bavila všechny diváky. 
 

  Celou akci zahájila paní starostka J. Brožová - Lampertová a spolu s J. Zadranským, předsedou TJ Sokol, předala 

pamětní plakety zasloužilým členům TJ Sokol. Průvodcem celého dne byl pan Petr Čimpera, moderátor Českého rozhlasu. 

 

            Návštěvníci si pochutnali na dobrém jídle, osmi druzích piva, nechyběla cuk-

rová vata ani zmrzlina pro děti. Zájemci si mohli koupit knihy o historii Velké Hleďse-

be, trička a různé propagační předměty s logem celé akce.  

             Zájemci si také ve workshopech mohli vyzkoušet stolní tenis a cvičení 

s gymnastickým náčiním.  

           Jedinou vadou na kráse bylo počasí, které se v samém závěru neuvěřitelně po-

kazilo, a proto byl program ukončen předčasně, bohužel bez očekávaného ohňostroje.                                       

 

    Olga Vodičková (členka Komise pro sport a volný čas) 
 

 

 

  

 

 .                                                                                                         

 

 

JAKÉ BYLY HLEĎSEBSKÉ OSLAVY?  

-------------------------------------- 
Nad celou akcí převzal záštitu 
delegát Shromáždění delegátů 

ČČK – p. Jakub JESTŘÁB  

 

 

Akci věnovalo pozornost i TELEVIZNÍ STUDIO MARIÁNSKÉ LÁZNĚ. 
Příspěvek pod názvem: 

VELKÁ HLEĎSEBE: JUBILEA VE ZNAMENÍ VELKOLEPÝCH OSLAV 
můžete zhlédnout na 

http://www.tvml.cz/2016/07/11/velka-hledsebe-jubilea-ve-znameni-velkolepych-oslav/ 

             

http://www.tvml.cz/2016/07/11/velka-hledsebe-jubilea-ve-znameni-velkolepych-oslav/
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vili paní starostce. Byla jím nadšena a navrhla, abychom oslavy pojednali šířeji, jako slavnosti celé obce 

s důrazem na 85. výročí kolaudace naší pěkné radnice. Takže se náš realizační tým rozšířil ještě o paní 

starostku… Řečeno slovy jednoho radního, „slejzali“ jsme se o nedělních podvečerech, abychom koordi-

novali přípravy, na kterých pracoval každý z uvedených. Ti z vás, kteří slavnosti navštívili, výsledek naší 

práce zažili na vlastní oči a uši a dle širokého ohlasu soudím, že se za svoji práci nemusíme stydět. 

      Při akci, na které se má v průběhu patnácti hodin 

programu představit téměř 200 aktérů se podle Murphy-

ho zákonů musí něco zadrhnout. Některé zádrhele ná-

vštěvníci ani nezaregistrovali, jiné, jako pozdní instalaci 

mobilních záchodů či občasné výpadky elektřiny ano. 

Byla to daň za to, že s takto velikou akcí neměl nikdo  

z nás zkušenosti. Zásahem vyšší moci – nepříznivého po-

časí – byl program ukončen o tři hodiny dříve.  

 

 

 

   

 

    

    

   
         

AD: HLEĎSEBSKÉ SLAVNOSTI 

 

 Když jsem byl na podzim loňského roku osloven paní Olgou Vodičko-

vou, zda bych nepřipravil důstojnou oslavu sedmdesátin Sokola, chopil 

jsem se toho úkolu s radostí. Vymyslet dramaturgii, stanovit rozpočet, 

zajistit produkci programu, pódium, zvuk, catering, toalety atd. a napsat 

scénáře pro inspici a moderátora není příliš složité. Jenomže sebelepší 

projekt zůstane na papíře, když neseženete lidi, kteří by pomohli jej uvést 

v život. Měl jsem štěstí, že jsem oslovil ty správné. Paní Olga Vodičková 

a pánové Josef Zadranský a Petr Novák byli ti, kteří spolu se mnou na 

plánu pracovali, cizelovali detaily a usměrňovali moje představy z kate-

gorie snů do kategorie možného. Po Novém roce jsme náš plán předsta-

vili 

         Při přípravě a samotné realizaci slavností jsem měl možnost lépe 

poznat řadu skvělých lidí, kteří nezištně, obětavě a zdarma pomáhali k 

jejich zdaru. Teď nemám na mysli členy Sokola. Pro nás byla příprava 

akce samozřejmostí, byl to především náš svátek. Chci se zmínit o lidech 

mimo TJ. Sokol. Paní Olga Vodičková - vytvořila choreografii našeho 

hromadného cvičení a po dvanáct pátečních večerů se obětavě snažila 

natlouci nám ji do hlav. Paní starostka – kromě nejrůznější činnosti v 

administrativní části slavností, shánění sponzorů, příprav pro vydání 

skvělé knihy o Hleďsebi ještě celou noc z pátku na sobotu šila kostýmy 

pro malé cheerleaders (roztleskávačky). David Brtník a jeho neuvěřitelná 

parta – udělali nejtěžší a nejobtížnější práce a pomáhali celý víkend se 

vším, co bylo třeba. Spolu s nimi také Jiří Kopecký, Radek Bartůšek a  
 

Josef Kutil. Paní Zuzana Mašková nám věnovala látky na bránu borců a návleky na mávátka a paní 

Bohunka Svatošová nám je ochotně ušila. Václav Holub vyrobil držáky na bránu borců a vymezovací 

tyče, Jindra Korec zapůjčil maskovací síť. Lada Zadranská a Jaroslava Rubanická odvedly skvělou 

práci jako inspicientky programu. Paní Prášková, paní Kučerová a pan Rejcha prodávali knihy a 

upomínkové předměty, o pohoštění čestných hostů se staraly dámy Kyselová, Kostrhúnová a Karhán-

ková.                    
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Tomáš Pikl, Jan Pokorný, Antonín Randa, Pavel Špalek, Jaroslav Vejpuský, Michal Vítek, Martin Vodič-

ka, Michal Vrána a Josef Zadranský. Nacvičovat chodil i Albert Novák, na kterého nakonec místo v sesta-

vě nezbylo a byl v pohotovosti jako náhradník. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Na VYDÁNÍ KNIHY přispěli:  
 

 P. Potůček 

 J. Zadranský 

 manželé Zíkovi 

 P. Květoň 

 manželé Brožovi 

 R. Kořán, 

 P. Ambrož, 

 D. Košťál, 

 Česká pojišťovna a.s., 

 Marius Pedersen a.s., 

 K. Linhartová, 

 J. Vegner, 

 V. Holub, 

 J. Makoň, 

 Tanet West s.r.o., 

 LK Hardware 
 

 

Václav Bartůšek 

 

         Zlatým hřebem programu bylo hromadné 
cvičení mužů s mávátky. Přiznám se, že v průběhu 

nacvičování byly chvíle, kdy jsem nevěřil, že se mi 

podaří dát dohromady potřebných 16 cvičenců. 

Scházelo se nás tak kolem deseti, dvanácti, něko-

likrát byl nácvik zrušen pro slabou účast, v plném 

počtu jsme se sešli jenom jednou. O to více si vá-

žím těch, kteří nakonec cvičení provedli, i když 

někteří měli na nácvik minimum času.  

Byli to tito borci:  

Karel Bystřický, Patrik Jiroušek, Jan Krampera, 

Petr Novák, Radek Bartůšek, Pavel Petrášek, 
 

To, že jsem měl možnost pracovat se všemi, které 

jsem v tomto článku jmenoval, považuji za velkou 

čest.  

 Na závěr veliké poděkování sponzorům akce 

a vydání knihy o Velké Hleďsebi.  

 
       

            Na SLAVNOSTI přispěli: 
 

  

 J. Zadranský 

 manželé Brožovi 

 David Brtník 

 Auto Praizler 

 Nápoje Svoboda 

 občerstvení Franko 

 manželé Bartůškovi 

 D Produkt s.r.o. 

 Praní a čištění s.r.o. 

 L. Kocián 

 R. Szurma 

 P. Brouček 

 J. Pokorný 

 J. Ledvina 

 M Plan Radek Míka 

 Restaurace U pejska a kočičky 

 P. Špalek 

 

 

 

 



 

 



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 16               AKCE, KTERÉ JIŽ PROBĚHLY                  

16. 4. si zájemci z řad občanů naší obce poseděli s Růženkou a spolu s ní zazpívali známé písničky při harmonice. 

24. 4. se konala v La Panné JIŘÍKOVSKÁ ZÁBAVA. Přestože jméno Jiří patří k nejčastějším českým jménům, na zábavě 
jeho nositelé kupodivu chyběli, a tak se jimi po čas akce stali díky pasování samotnou paní starostkou všichni zúčastnění 
pánové. Bylo to nápadité, vtipné řešení, což ocenili nejen všichni „Jiříkové“, ale i jejich drahé polovičky, neboť, jak je už 
tradicí – na oslavence čekalo sólo, které si všechny páry náležitě užily. Veškerou hudební produkci zajistila kapela Origi-
nál.  

  

V sobotu 30. 4. proběhlo v obřadní síni naší radnice první vítání malých Hleďsebáčků v tomto roce. Vedle kulturního 
vystoupení, které pro účastníky této akce připravila spolu se žáky druhého ročníku Mgr. J. Princlová, čekalo na přítomné 
hosty velikánské překvapení. Poté, co se rodiče podepsali do Pamětní knihy a přijali od paní starostky kromě osobního 
blahopřání, pamětní medaile i pamětní list se jménem dítěte, bylo každé miminko obdarováno Obcí částkou 2 000,-Kč a 
nad jejich kolébkou se neočekávaně objevily tři sudičky se svíčkami v ruce. Na rozdíl od pohádek žádná neměla od neu-
stálého předení nitě velký spodní ret, široký palec od držení klubka či obrovskou nohu od šlapání, žádná nepatřila k těm 
zlým, nepřejícím. Všechny tři byly mladé, půvabné a milé. Našim malým občánkům popřály do života nejen hodně štěstí 
a zdraví, ale i velkou míru rozumných rozhodnutí… 

   
Tentýž den, tj. 30. 4. se vydal průvod masek čarodějnic (od těch nejmenších v kočárku až po dospělé) za doprovodu ma-
žoretek a příjemných tónů hudby Daliborky na hřiště, kde nezávislá pánská komise vybraná z občanů zvolila vítězky v 

kategorii dětí i dospělých. Všechny čarodějnice dostaly krásnou pamětní medaili a průkaz opravňující je používat ke 
svým rejům jakékoli čarodějnické dopravní prostředky. Hudbu zabezpečil pan Christov a moderátorem celého dne byl 

pan Klukavý. Během celého odpoledne probíhaly soutěže pro děti i pro dospělé o ceny. V létání na koštěti soutěžili 
všichni zájemci, nejen čarodějnice.  Vítěz získal dort, dalšími cenami byly bonboniéry, čokolády a samozřejmě i medaile. 
Muži létali na košťatech daleko divočeji, dokonce způsobili i dopravní karambol. První cenou jim byl metr piv od sta-

rostky, druhou půl metru piv, bronz nahradila tři piva a cenou útěchy bylo symbolické jedno pivečko. Děti soutěžily o 
ceny i ve vědomostních soutěžích, v předvádění hry na imaginární kytaru. Samozřejmě nechybělo stále více oblíbené 
malování na obličej, foukání bublin,… Jako každý rok se v ohni ocitla čarodějnice, kterou k upálení perfektně připravily 

děti z naší základní školy. A ani tentokrát se nezapomnělo na májku. Naši chlapi se ale při jejím stavění pořádně zapotili, 
protože na ně čekala nejvyšší májka v hleďsebské historii!!! Měřila neuvěřitelných 25 metrů!  ! 
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           S přípravou soutěží a jejich průběhem pomáhali nejen „sokolí-
ci“, stolní tenisté s rodinami a členové sportovní a kulturní komise, ale 
i další naši občané. 
           Kartičky vydávala a průběžně vypisovala paní Prášková s dcerou 
a s předáváním cen za další soutěže a hlavně vytoužených medailí 
pomáhaly paní Kyselová, Karhánková a Kostrhúnová.   
           Ani tentokrát nebyla nouze o oblíbené atrakce. Na děti čekaly 
dva skákací hrady, jumping, kolotoče s autíčky a zvířátky, malování na 
obličej, foukání velkých bublin, aqua zorbing, houpačky s koníčky,  
paintbal střelba, kde bylo odborně dohlíženo, aby se nikomu nic ne-
stalo. Na mnoha dospělých bylo znát, že kdyby se nestyděli, s chutí by 
se na zmiňovaných atrakcích vyřádili stejně jako jejich potomci.  
 
 
 
 
 
 
 
      Jedním z hlavních 
bodů programu byla 
dražba májky. Naše 
historicky nejdelší 
pětadvacetimetrová 
májka se vydražila za 
4.000,- Kč.  
     Vydražitel Jindřich 
Korec tak překonal 
loňskou dražbu a 
drží obecní rekord.               

 
 
 

 

 

MEZINÁRODNÍ DEN DĚTÍ 

 Letošní svátek dětí se opět velice vyda-
řil. Zahájily jej milým vystoupením naše malé 
roztleskávačky a paní starostka svým úvodním 
projevem. Všechny děti obdržely soutěžní kartu, 
kam dostávaly za každou absolvovanou soutěž 
razítko. Po zdolání soutěží, kde byly průběžně 
odměňovány sladkými cenami, dostali všichni 
účastníci za vyplněnou kartičku krásnou medaili. 

 

U tradičních soutěží, jako je skákání v pytli, ping pong slalom, házení kruhů, 
míčků, kuželky, chození na chůdách atd., vědomostní soutěže, imitování 
zpěváků a oblíbené hry na kytaru, stály zástupy oslavenců. Odpoledne jim 
předvedli jezdci westernové koně ze stáje ve Velké Hleďsebi; potěšili je 
cvičení psi, kteří uměli i tahat tříkolku s páníčkem, a další zajímavé atrakce. 
Když se nad hřištěm objevil vrtulník, začaly z nebe padat bonbóny.  
 

 

       Děti měly občerstvení zdarma. 
       Celý den i večer se všichni 
dobře bavili.  

Všem organizátorům i 

sponzorům děkujeme za 

vstřícnost a spolupráci. 

Jaroslava Brožová Lampertová 
 

 

 

                                                                            

 



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

18                         (POKRAČOVÁNÍ) 

20. 5. se uskutečnilo další, stále víc a víc oblíbené KARAOKE. Pravidelně ho zdarma pro naše občany připravuje pan R. 
Hažva, který hraje a zpívá s Baba hed, spolu se svým otcem p. Rudou Hažvou. Na každém stole se vždy objeví desky se 
seznamem písniček, aby si každý přítomný mohl vybrat tu, s níž by rád vystoupil. Texty se promítají na plátno, k nim zní 
hudba a je jen na interpretovi, jak si s výzvou poradí. Největším šoumenem je zatím pravidelně pan Miroslav Pokorný. 
Co myslíte, bude mít příště konkurenci?  

   

V naší obci je kolem šedesáti nositelek jména JANIČKA.  Podle statistik i celosvětově je to po Marii druhé nevíce použí-
vané a oblíbené jméno. Proto další country zábava 27. 5. patřila právě JANIČKÁM. Přítomné oslavenkyně si užily 
krásnou oslavu, zatancovaly si při hudbě kapely Drsoni, která má stále více fanoušků z řad našich obyvatel, a byly i 

obdarovány dárečky v podobě taštičky na doklady a peníze. 
 

   

23. 07. 2016  proběhla v prostorách restaurace La Panne Anenská zábava. Všechny přítomné Aničky se staly maji-

telkami drobného dárečku a kapela Originál z Plzně jim zahrála sólo. Celý večer si (nejen) oslavenkyně určitě pří-

jemně užily. 
 

   
  

 

 

GOSPELSONGY A SPIRITUÁLY  
   HUDBU 13. – 20. STOLETÍ 

      
             v podání 
       PÊLE-MÊLE  QUINTET 
        MARIÁNSKÉ LÁZNĚ 

 

 

  

- to vše si mohli milovníci hudby  
poslechnout v kostele sv. Anny 24. 7.  
od 14,45 hod. Po koncertu, při němž 
měli někteří díky neobyčejně silnému 
zážitku, jak sami řekli, husí kůži, mohli 
posluchači napsat svá hodnocení do 
kroniky vystupujících umělců a sdělit jim, 
která ze skladeb v nich zanechala nej-
hlubší dojem.  
 

 



 
 
 

 Výpravný příběh na motivy proslulé po-
vídky Charlese Dickense představuje neopakova-
telný zážitek na pomezí divadla, koncertu a muzi-
kálu.   
 Nechte se unést atmosférou a mystikou 
vánočního Londýna první poloviny 19. století. Sta-
nete se svědky přeměny, vykoupení a nápravy mr-
zoutského nelidy a lakoty Scrooga v jedinečném 
podání Karla Rodena.  
 V roli ducha Vánoc se představí Ivana Chýl-
ková. Za doprovodu živého orchestru Kryštofa Mar-
ka zazpívají David Koller, Zuzana Mauréry a Marina 
Vyskvorkina.  
 

 

 

Cena představení včetně dopravy – 600,- Kč 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Obec Velká Hleďsebe 
pořádá  
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Opět jsme navštívili Prahu 

 
  

 

 

POZVÁNKY  

Zájemci mohou zhlédnout 
biblický romantický příběh o králi Šalamounovi 

ze země izraelské a Sibyle, královně ze Sáby.   

Hrají: 
 

 Eva Burešová 

 Eliška Ochmanová 

 Daniel Hůlka 

 Radim Schwab 

 Ilona Csáková 

 Zbyněk Fric 

 Peter Strenáčik 

 Martin Pošta 

 Jiří Zonyga 

 Vanda Károlyi 

 Michaela Nosková 

 

 

 

 

dne 2. 10. 2016 
zájezd do Prahy 

do divadla Hybernia na představení  

SIBYLA  
KRÁLOVNA ZE SÁBY 

 

Informace o zájezdech  
a rezervace vstupenek 

na tel.: 354 602 503 
  p. B. Prášková  

(sam. referent OÚ Velká Hleďsebe) 

 

Cena představení včetně dopravy  – 500,- Kč 

 

 

Dne 7. května 2016 pořádala Obec Velká Hleďsebe 
zájezd do divadla Goja v Praze na muzikál 

FANTOM OPERY. 

 

 

 

 

Příběh krásné Christine Daaé, 
tanečnice baletního souboru, kterou 
učí zpívat tajemný Duch opery a do 
které se zamiluje Raoul de Chagny, 
nový patron opery, nám v hlavních 
rolích představili úžasní Marian Vojtko, 
Monika Sommerová a Tomáš Vaněk. 

Toto kulturní představení v nás 
zanechalo zážitek, na který určitě 
dlouho nezapomeneme. 
Celou cestu nás provázelo sluníčko a 
báječná atmosféra. 

  Blanka Prášková 
 samostatný referent OÚ Velká Hleďsebe 

 

 

 

dne 11. 12. 2016 
zájezd do Prahy 

do divadla Studio Dva na představení  

VÁNOČNÍ KOLEDA 

 

SPECIÁLNÍ HOSTÉ  

V ROLI DUCHA  

JACOBA MARLEYHO  

 

Václav Noid Bárta 

František Černý – Čechomor 

Peter Strenáčik 
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SRPEN 

        
 28. 08. 2016  Loučení s prázdninami     (Hřiště TJ Sokol) 

 

ZÁŘÍ 
 

 

 01. 09. 2016  Vítání prvňáčků      (ZŠ Velká Hleďsebe) 

             

 14. 09. 2016  Zahájení provozu moštárny   (Klimentov) 

 

 24. 09. 2016  Prezentace indonézské kuchyně  (Schlosshotel Klimentov)   

     

    (zpěvákem Rony Martonem)   - akce ke Dni seniorů 

 

 30. 09. 2016  Svatováclavská zábava    (La Panne) 

 

 

ŘÍJEN 
 

01. 10. 2016   Bleší trhy      (Moštárna Klimentov) 
     

02. 10. 2016   Sibyla Královna ze Sáby   Divadlo Hybernia Praha 

 

22. 10. 2016   Vítání občánků     (OÚ VH- obřadní síň) 

  

Bude upřesněno   Drakiáda       (Hřiště TJ Sokol) 

(podle počasí) 
 

 
 

ZNÁTE TYTO LETNÍ PRANOSTIKY? 
 

 Když dne ubývá, horka přibývá.  
 Svatá Anna žito žala.  
 Zapláče-li Markyta, bude dešťů dosyta.  
 Nejsou-li v srpnu hřiby, nebude v zimě sněhu.  
 Vavřincův déšť - myší úroda.  
 Na Dominika parna - mrva marná.  
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MĚLA JSEM TO ZAPOTŘEBÍ? 

 

 Ten den začal jako každý jiný. Ráno vstát, vyčistit si zuby, 
vyvenčit psa a pospíchat do školy. Cesta do školy nebyla taky ničím 
zajímavá - vyzvednutí kamarádky a cestou za panely si zapálit ciga-
retu. Nejlepší pocit. Všechno v tuhle úžasnou dobu je mi jedno. 
Škola, rodina, všechno. Jen já a dým z božsky rozpáleného cíčka. 
Ve škole si sednu a přečkám všechny hodiny. Někdy jsem vyvola-
ná, jindy něco píšeme. Pořád samá nuda.  
 Dneska mi bylo obzvlášť špatně. Seděla jsem v lavici, tře-
paly se mi ruce, nohy, měla jsem absťák. Oči rudé jako albín a zor-
ničky velikosti špendlíku. Musela jsem si dát joint. Jenže peníze ani 
trávu u sebe moc často nemívám. První hodina byla snad ta nej-
horší. Učitelka mě při hodině dějepisu vyvolala k tabuli a já jsem jí 
(ne)odpovídala  roztřeseným hlasem na otázky. „Za pět!“ vykřikla 
kantorka a já jsem se v tu chvíli neudržela a začala na ni řvát. Přišel 
ředitel a odvedl si mě do ředitelny. Zavolal rodiče. Byla to pro mě 
děsná muka. Když rodiče přijeli, začalo vysvětlování, brečení. 
V tuhle chvíli mi bylo nejhůř.  
  A kde jsem teď? Na odvykačce v ústavu. A hlavou se mi 
honí otázka: „Měla jsem to zapotřebí?“                                      (Nika) 
 

 

Tentokrát jsme pro vás připravili SUDOKU. Správně vyplněný žlutý 
řádek pošlete buď na adresu: ozalit@seznam.cz, nebo ho osobně 
odneste paní starostce. Jeden z úspěšných řešitelů soutěže se mů-
že těšit jako vždy na pěknou výhru. 
 

 3   6  8 2 4 

4    8 7    

 2    5 9   

3 1  6 4  7   

7   1  8  5  

6 9  5 7  2   

 8    4 5   

9    5 6    

 5   1  3 8 6 

-------------------------------------------------------------------------------- 
 

Řešení minulé soutěže:    
           

 PŘESMYČKY (MĚSTA) 
 
        
 
 
 
 
 
 
 
 

NOVÁ  SOUTĚŽ PRO NAŠE ČTENÁŘE 

 

 

Ze všech soutěžících, kteří 
nám odevzdali nebo zaslali 

správné řešení,  
byli vylosováni 

 

žáci 2. třídy ZŠ V. Hleďsebe 
 

GRATULUJEME!!! 
Výhru si může vyzvednout 

jejich třídní učitelka  
u paní starostky. 

PODĚKOVÁNÍ  

 

 Chtěla bych využít možnost ve-

řejně poděkovat všem sponzorům a ob-

čanům, kteří podporují námi pořádané 

akce, ať finančně nebo svou prací, ale 

také hlavně děkuji za skvělou spolupráci 

při přípravě kulturních a sportovních 

aktivit v obci.  

 Velké poděkování patří samozře-

jmě členům komisí a výborů a TJ Sokol a 

zaměstnancům obce.  

 Jsme velice potěšeni, že se spor-

tovních, kulturních a společenských akcí 

pořádaných ve spolupráci s TJ Sokol a 

kulturní a sportovní komisí Obce účastní 

stále více občanů. 

Ing. Jaroslava Brožová Lampertová   

 

1. TÁBOR 
2. CHOMUTOV 
3. PRAHA 
4. HOŘOVICE 
5. TURNOV 

 

VAŠE TVORBA 

 
FOTO: Jan Kovačík 

 

SLUNEČNICE 

Kdepak jsi, sluníčko? 
volá tajemná kráska ze zahrady. 

Nemám se za kým otočit, 
marně tu stojím a nabízím svoje vnady. 

Kdypak se, sluníčko, 
objevíš znovu na obloze? 
Nemám se za kým otočit, 

končím stále v beznadějné póze. 
Kampak ses, sluníčko, 

schovalo před provazy deště? 
Čekám a prosím tvé paprsky: 

Zase mi zlaté vlásky češte! 
    (NN) 
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Vážení obyvatelé Velké i malé Hleďsebe a Klimentova, milí spoluobčané,                   

                                               větší polovina letošních letních prázdnin je již za námi. Na léto budeme brzy pouze vzpomí-
nat. Můžeme se ale těšit z procházek po lese a plných košíků hub.  
                 Našim dětičkám opět začne škola, malým mateřská a těm větším základní. Aby se jim šlo 
do školy veseleji, připravili jsme pro ně ve spolupráci s TJ Sokol stejně jako v loňském roce krásné 
„loučení s prázdninami“. Na konci prázdnin v neděli 28. srpna je na hřišti TJ Sokol čeká opět mno-
ho zábavy, atrakcí a překvapení. 

 
   

 

 

 S otevřením nového Kurýra se určitě se zaujetím i zvědavostí začtete do všech novinek a informací. Zjistíte, co se u nás v  obci 
událo, jaké se pořádaly akce, jaké jsou reakce občanů, co nás v příštích měsících očekává a na co se můžete těšit. Začátkem měsíce 
proběhla na Obecním úřadě ve Velké Hleďsebi kontrola z Krajského úřadu Karlovarského kraje na dílčí přezkoumání hospodaření obce 
Velká Hleďsebe. Dopadli jsme opět na výbornou, hodnoceno za “A“, nebyly zjištěny chyby a nedostatky, za což patří dík celému kolekti-
vu zaměstnanců. 
                 V minulém čísle jsem Vás informovala o připravovaných a probíhajících opravách v obci i o přípravě projektových dokumenta-
cí. Ale nejen prací živ je člověk, také sportovních, kulturních a společenských akcí bylo ve spolupráci Obce a TJ Sokol mnoho. V současné 
době je zahájena VI. etapa úpravy obytné zóny na sídlišti v Klimentově, která by měla být dokončena do konce září. Proto Obec Velká 
Hleďsebe prosí občany Klimentova, kteří bydlí v místech oprav, o pochopení a toleranci a zároveň se omlouvá za případné komplikace 
způsobené touto stavbou, na niž již dlouho čekáte.  
                Jak jsem minule slíbila, „ Čaje o páté se starostkou“ se konají a další posezení bude 22. 8.2016 od 17 hodin v místní knihovně. 
Opět probereme, co vás trápí, co byste si přáli, nebo chtěli vědět. Uvítali byste například obnovení veřejného rozhlasu, park místo 
bývalého KOVA, aby byla propojena Hleďsebe s Klimentovem, opravit chodníky a nové cyklostezky, položit panely na “kančí stezku“, 
kabelovou televizi, ptáte se, zda bude kruhový objezd, kdy se začnou konečně prodávat parcely v Klimentově, někteří byste si přáli 
v naší obci občerstvení či bufet, nebo také cukrárnu. Informujete mě, kde jsou uschlé stromky, kde je třeba něco opravit atd. Na prvním 
místě ale bezkonkurenčně vede požadavek koupit Plechovku neboli Marion. A protože naši občané a obec jsou pro mne prioritou, 
snažím se jim maximálně vyhovět, jak to jen jde. Měla bych shánět peníze, dotace a všechny další výhodné možnosti pro občany a obec. 
Velmi často se však musím zabývat něčím úplně jiným. Vyřizuji nesmyslné žádosti, odepisuji na různé stížnosti, podněty, udávání, pro-
kazuji policii, že jsem já ani Rada obce nic nespáchala, kopíruji a fotím doklady a posílám je na různé strany. Důvodem je „ činnost“ 
dvou zastupitelů, a to pana Kovaříka a pana Průchy. Jsou jedinými zastupiteli z celého ZO,  kterým stále není něco jasné. Neustále po-
třebují mít nějaký materiál, „aby s ním mohli pracovat“ a vyhrožovat již předem, že pokud jim nevyhovím, budou si stěžovat nadříze-
nému orgánu, i když je zcela jasné, že pokud by jejich zájem byl opravdový, pak by ve většině případů zcela postačilo, aby  se pravidelně 
zúčastňovali pracovních zastupitelstev. Tito pánové neustále pomlouvají mne a Radu obce nehorázným způsobem, tvrdí „své pravdy“, 
nevím, zda úmyslně nebo z prosté neznalosti si pletou pojmy, údaje a skutečnosti a ani potom, kdy jsou záležitosti v klidu a slušně 
vysvětleny, nemají potřebu nějaké sebereflexe, nebo dokonce omluvy. 
 Neustále nafukují a vymýšlejí nějaké problémy a svými denunciačními elaboráty zaplavují, koho se dá. Když se zeptám, proč to 
dělají, mlčí. (viz minulé ZO) Domnívám se, že jejich cílem je zřejmě paralyzovat činnost obecního úřadu a otravovat zaměstnance. Jedná 
se o záměrnou, vytrvalou a dlouhodobou činnost. V této činnosti nespatřuji žádné naplňování funkce zastupitele obce a z  obsahu uve-
dených aktivit je zřejmé, že se jejich smysl zcela rozchází s tím, proč má být vykonávána zastupitelské demokracie, protože se v lepším 
případě nejedná o nic jiného než o zneužívání právní úpravy, která v demokracii zaručuje přístup k informacím. Navenek je pak tato 
činnost prezentována jako legitimní politický boj. V případě bývalého spolupracovníka STB mne tento postup ani nepřekvapuje, jsem 
smířená s tím, že s námi žijí i lidé, pro které“ nepřítel nikdy nespí“ a kteří prostě budou vést „ třídní boj“ až do konce (zřejmě nic jiného 
neumí, neboť byli vychováni v tom, že jsou jiní než ostatní lidé. V případě současného příslušníka PČR je pro mne tato záležitost však 
zcela překvapivá, nepřijatelná a rozhodně se s ní smířit nehodlám). Demokracie se musí bránit a Vy máte právo být informováni. Přes 
toto všechno ostatní zastupitelé odpovědně pokračují v práci, která směřuje k prosperitě obce a ke spokojenosti Vás občanů naší obce. 
Sami se přijďte přesvědčit na zasedání zastupitelstva obce. 
                Závěrem Vám děkuji za Váš čas, který jste věnovali čtení tohoto zpravodaje, přeji všem sluníčkový zbytek prázdnin, krásný, 
teplý podzim a dětem radostný a úspěšný začátek školního roku.                                                                           Těším se na další spolupráci. 

  Ing. Jaroslava Brožová Lampertová   

                                                                                                                                          
 
 

 

                                                

 

              

 

 

 

SLOVO STAROSTKY 
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